
 

P R O T O K Ó Ł   Nr XXVI/2020 

Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 26 listopada 2020 r. 

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość 

(zdalny tryb obradowania). 

 

 

XXVI Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 26 listopada 2020 r. otworzył  

i jej przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej MARIUSZ GORGOL.  

 

Na wstępie sprawdził obecność w sesji poprzez wyczytanie nazwiska i imienia radnych. Każdy 

radny potwierdzał swoją obecność, jednocześnie będąc widocznym na ekranie pozostałych 

uczestników sesji. 

 

Radni, którzy potwierdzili obecność: Bartoszek Agnieszka, Bugiel Magdalena, Chołody Anetta, 

Fornal Karolina, Gąsienica Marzena, Gorgol Mariusz, Grosicka Joanna, Jadwiżyc Izabela, Lis 

Irena, Malinowski Artur, Niepelt Elżbieta, Palicki Dariusz i Sztyler Paweł. 

 

Radni nieobecni: Malarski Arkadiusz (dołączył do obrad o godz. 14.53 w pkt 7 porządku sesji)  

i Papierkiewicz Magdalena. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol stwierdził, że na ustawowy skład Rady – 15, w sesji 

uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum i podejmowane uchwały przez Radę będą 

prawomocne.  

 

Po tym powitał zaproszonych gości tj. Burmistrza Dorotę Chrzanowską, Skarbnika Gminy Lidię 

Ławrukajtis i radcę prawnego Tomasza Wilickiego. Zaproszeni goście byli widoczni na ekranie 

pozostałych uczestników sesji. 

Powitał również wszystkich, którzy oglądają sesję on-line. 

 

W dalszej kolejności Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji punktu  

pn. „Wnioski o zmianę porządku obrad sesji”. 

Powiedział, że porządek obrad otrzymali wszyscy radni i zapytał, czy są jakieś wnioski do 

porządku dzisiejszej sesji. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska zgłosiła wnioski o: 

1) wycofanie z porządku obrad w pkt. 9 ppkt 6 projektu uchwały w sprawie zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość gruntowa 

zabudowana, oznaczona działką nr 131/3 w m. Silnowo); 

2) wprowadzenie do porządku obrad w pkt 9 ppkt 6 projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń 

Kanalizacyjnych będących w posiadaniu Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka  

z o.o. w Szczecinku na lata 2021-2023 na terenie gminy Borne Sulinowo. 

 

Więcej wniosków o zmianę porządku sesji nie zgłoszono. 
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Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowania imienne nad zgłoszonymi 

wnioskami, tj.: 

1. Wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość gruntowa zabudowana, oznaczona działką  

nr 131/3 w m. Silnowo): 

 za głosowało 13 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Wniosek zostały przyjęty. 

 

2. Wprowadzenie do porządku obrad w pkt 9 ppkt 6 projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń 

Kanalizacyjnych będących w posiadaniu Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka  

z o.o. w Szczecinku na lata 2021-2023 na terenie gminy Borne Sulinowo: 

 za głosowało 13 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Wniosek zostały przyjęty. 

 

 

Porządek Sesji Rady Miejskiej w dniu 26 listopada 2020 r. przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum.  

2. Wnioski o zmianę porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu poprzedniej Sesji Rady Miejskiej (Nr XXV/2020 z 29.10.2020 r.). 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał. 

6. Informacja Burmistrza o zgłoszonych żądaniach, o których mowa w art.36 ust. 1-3 i ust.5,  

i wydanych decyzjach, o których mowa w ust.6 i 7 zgodnie z art.37 ust.8 ustawy z dnia  

27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

7. Opinia Prezesa Sądu Rejonowego w Szczecinku dotycząca potrzeb w zakresie wykonywania 

pracy przez skazanych oraz informacja o podmiotach wyznaczonych, obowiązanych do 

przyjęcia skazanych w celu wykonywania pracy w roku 2021. 

8. Informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Szczecinku dotycząca analizy oświadczeń 

majątkowych za 2019 rok. 

 

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) Programu współpracy Gminy Borne Sulinowo z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na 2021 rok; 

2) wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Borne Sulinowo; 

3) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość 

gruntowa, oznaczona działką nr 331/10 w m. Krągi); 

4) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość 

gruntowa, oznaczona działką nr 39/19 w m. Liszkowo); 
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5) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość 

gruntowa, oznaczona działką nr 39/20 w m. Liszkowo); 

6) uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych  

i Urządzeń Kanalizacyjnych będących w posiadaniu Przedsiębiorstwa Wodociągów  

i Kanalizacji Spółka z o.o. w Szczecinku na lata 2021-2023 na terenie gminy Borne 

Sulinowo; 

7) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2020 rok. 

 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 

11. Wolne wnioski i informacje. 

12. Ustalenie terminu następnej sesji. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

Punkty 1 i 2 porządku obrad zostały zrealizowane. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 3 pn. „Przyjęcie 

protokołu poprzedniej Sesji Rady Miejskiej”. 

 

 

Ad 3. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że protokół poprzedniej Sesji Rady Miejskiej 

był wyłożony do wglądu i radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. Zapytał, czy są 

uwagi do protokołu Nr XXV/2020 z 29.10.2020 r. 

 

Uwag do protokołu nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad przyjęciem 

protokołu Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XXV/2020 z 29.10.2020 r.: 

 za głosowało 13 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Protokół Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XXV/2020 z 29.10.2020 r. został 

przyjęty. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 4 pn. „Informacja 

Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami”. 

 

 

Ad 4. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przedstawił informację o działaniach podejmowanych  

w okresie między sesjami o następującej treści: 

 

„W okresie od ostatniej sesji odbyły posiedzenia poniższe komisje Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie. 
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Komisja Budżetowo-Gospodarcza odbyła jedno posiedzenie, na którym zaopiniowano projekty 

uchwał będące przedmiotem sesji zwołanej na dzień 26 listopada 2020 r., w tym projekt uchwały 

w sprawie Programu współpracy Gminy Borne Sulinowo z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na 2021 rok oraz projekt uchwały w sprawie Wieloletniego Planu Rozwoju  

i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych będących w posiadaniu 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Szczecinku na lata 2021-2023 na 

terenie gminy Borne Sulinowo. 

 

Komisja Rozwoju odbyła jedno posiedzenie, na którym zaopiniowano projekty uchwał, będące 

przedmiotem sesji zwołanej na dzień 26 listopada 2020 r., w sprawach: 

1) Programu współpracy Gminy Borne Sulinowo z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na 2021 rok; 

2) wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Borne Sulinowo; 

3) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2020 rok (w zakresie działania 

komisji); 

4) uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju i modernizacji Urządzeń Wodociągowych  

i Urządzeń Kanalizacyjnych będących w posiadaniu Przedsiębiorstwa Wodociągów  

i Kanalizacji Spółka z o.o. w Szczecinku na lata 2021-2023 na terenie gminy Borne Sulinowo. 

 

Komisja Rewizyjna oraz Komisja skarg, wniosków i petycji nie odbyły posiedzeń. 

 

W dniu 11 listopada 2020 r. uczestniczyłem w uroczystościach z okazji Narodowego Święta 

Niepodległości.”. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 5 pn. „Sprawozdanie 

Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał”. 

 

 

Ad 5. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że wszyscy radni otrzymali sprawozdanie 

Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał.  

Zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania do informacji zawartych w sprawozdaniu. 

Zwrócił się również do Pani Burmistrz, czy chce coś dodać do sprawozdania. 

 

Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 

 

Radna Joanna Grosicka poruszyła temat projektu, który jest przygotowywany do realizacji -  

podpisaliśmy już umowę partnerską jako partnerzy w RPO tytuł: „W Rodzinie Siła”. Zapytała 

jaka placówka wsparcia dziennego powstanie w Bornem Sulinowie w ramach tego projektu. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że na pewno będzie to działało przy Miejskiej 

Bibliotece Publicznej, a za całość będzie odpowiedzialny Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej. Kilka gmin przystępowało do projektu, ponieważ było to przedsięwzięcie, gdzie nie 

mielibyśmy szans na samodzielne pozyskanie środków. Zapytała Przewodniczącego Rady 

Miejskiej, czy w ostatnim punkcie będzie mogła udzielić odpowiedzi radnej, a przez ten czas 

przygotuje informację. 
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Przewodniczący RM Mariusz Gorgol odpowiedział, że tak. Po tym zwrócił się do radnej Joanny 

Grosickiej, czy zgadza się. 

 

Radna Joanna Grosicka wyraziła zgodę. 

 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 6 pn. „Informacja 

Burmistrza o zgłoszonych żądaniach, o których mowa w art.36 ust. 1-3 i ust.5, i wydanych 

decyzjach, o których mowa w ust.6 i 7 zgodnie z art.37 ust.8 ustawy z dnia 27 marca 2003 r.  

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym.”. 

 

 

Ad 6. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali pisemną informację 

Burmistrza o zgłoszonych żądaniach, o których mowa w art.36 ust. 1-3 i ust.5, i wydanych 

decyzjach, o których mowa w ust.6 i 7 zgodnie z art.37 ust.8 ustawy z dnia 27 marca 2003 r.  

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym.  

Wymóg przedstawienia informacji wynika z art. 37 ust. 8 ustawy o planowaniu  

i zagospodarowaniu przestrzennym, który stanowi:  

„8. Wójt, burmistrz albo prezydent miasta przedstawia okresowo – odpowiednio do potrzeb, lecz 

co najmniej raz w roku – na sesji rady gminy informację o zgłoszonych żądaniach, o których 

mowa w art. 36 ust. 1–3 i ust. 5, i wydanych decyzjach, o których mowa w ust. 6 i 7.”. 

 

Powyższa informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Po tym zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś z radnych ma pytania w sprawie tej informacji. Zapytał 

również Panią Burmistrz, czy chce coś do tej informacji dodać. 

 

Radni głosu nie zabierali. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska nie przekazała dodatkowych informacji. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 7 pn. „Opinia Prezesa 

Sądu Rejonowego w Szczecinku dotycząca potrzeb w zakresie wykonywania pracy przez 

skazanych oraz informacja o podmiotach wyznaczonych, obowiązanych do przyjęcia skazanych  

w celu wykonywania pracy w roku 2021”. 

 

 

Ad 7. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali opinię Prezesa Sądu 

Rejonowego w Szczecinku dotyczącą potrzeb w zakresie wykonywania pracy przez skazanych 

oraz informację o podmiotach wyznaczonych, obowiązanych do przyjęcia skazanych w celu 

wykonywania pracy w roku 2021. 

Powyższe dokumenty stanowią załącznik nr 6 do protokołu. 
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Po tym powiedział, że obowiązek przedstawienia Radzie Miejskiej opinii prezesa sądu 

rejonowego oraz informacji o podmiotach wynika z § 3 ust. 2 Rozporządzenia Ministra 

Sprawiedliwości z dnia 1 czerwca 2010 r. w sprawie podmiotów, w których jest wykonywana kara 

ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna (Dz. U. Nr 98, poz. 634). 

Zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do informacji. 

 

Radna Irena Lis zapytała, czy jako sołtys może odmówić przyjęcia skazanych do odrobienia tych 

godzin. Powiedziała, że w ubiegłym roku był problem, bo później są pogróżki, osoby te 

przychodzą pijane i nie są zainteresowane odrobieniem godzin. Poinformowała, że takie problemy 

mieli przez 2-3 lata, a w ubiegłym roku rozmawiała z pracownikiem tut. Urzędu w tej sprawie, 

który odpowiedział jej, że jest to wolny wybór. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że w tej sprawie odpowie na koniec sesji, tylko 

dopyta. Zapytała, czy u radnej Lis w tym roku był skazany. 

 

Radna Irena Lis odpowiedziała, że nie, ale na rok 2021 Sołectwo Juchowo też jest ujęte w tym 

wykazie. 

 

Radna Anetta Chołody powiedziała, iż w uwagach jest zapis, że do nadzorowania prac 

upoważnieni są członkowie rady sołeckiej lub radny danego okręgu wyborczego. Zapytała, czy 

jak sołtys odmówi przyjęcia skazanego, to spadnie to na następnych. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radcy prawnego o wyjaśnienie tej kwestii. 

 

Radca prawny Tomasz Wilicki powiedział, że jego zdaniem, jeżeli w danym sołectwie sołtys nie 

chce wykonywać nadzoru nad skazanymi, to w to miejsce wchodzą członkowie rady sołeckiej lub 

inne osoby, które zostały wyznaczone, bądź nie wykazuje się danego sołectwa do wykonywania 

nadzorowania tych prac. 

 

Radna Magdalena Bugiel zapytała, jeśli skazany ulegnie wypadkowi, to kto za to ponosi 

odpowiedzialność. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol odpowiedział, iż otrzymał informację, że odpowiedzialność 

ponosi gmina, skazani są ubezpieczeni. 

 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

 

W trakcie trwania sesji do obrad dołączył radny Arkadiusz Malarski (godz. 14.53) – aktualnie 

zdalnie w sesji uczestniczyło 14 radnych. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 8 pn. „Informacja 

Naczelnika Urzędu Skarbowego w Szczecinku dotycząca analizy oświadczeń majątkowych za 

2019 rok”. 

 

 

Ad 8. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol poinformował, że wpłynęła z Urzędu Skarbowego  

w Szczecinku analiza oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych rady gminy, burmistrza, 

zastępcę burmistrza, sekretarza gminy, skarbnika gminy, kierowników jednostek organizacyjnych 
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gminy, osoby zarządzające i członka organu zarządzającego gminną osobą prawną oraz osoby 

wydające decyzje administracyjne w imieniu burmistrza i zapoznał z jej treścią. 

Powyższa analiza oświadczeń majątkowych stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Po tym zwrócił się do uczestników sesji, czy mają pytania. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 9 pn. „Podjęcie uchwał  

w sprawach”. 

 

 

 

Ad 9. 

Podjęcie uchwał. 

 

 

9.1 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy Programu 

współpracy Gminy Borne Sulinowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 

2021 rok. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię również 

pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXVI/351/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 26 listopada 2020 r. 

w sprawie Programu współpracy Gminy Borne Sulinowo z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na 2021 rok została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. 
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9.2 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyznaczenia 

obszaru i granic aglomeracji Borne Sulinowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię również 

pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXVI/352/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 26 listopada 2020 r. 

w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

 

9.3 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość gruntowa, oznaczona 

działką nr 331/10 w m. Krągi). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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Uchwała Nr XXVI/353/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 26 listopada 2020 r. 

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

 

9.4 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość gruntowa, oznaczona 

działką nr 39/19 w m. Liszkowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXVI/354/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 26 listopada 2020 r. 

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

 

9.5 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość gruntowa, oznaczona 

działką nr 39/20 w m. Liszkowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
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Uchwała Nr XXVI/355/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 26 listopada 2020 r. 

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

 

9.6 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy uchwalenia 

Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń 

Kanalizacyjnych będących w posiadaniu Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka  

z o.o. w Szczecinku na lata 2021-2023 na terenie gminy Borne Sulinowo, 

Po tym zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Radna Magdalena Bugiel zapytała, czy ta modernizacja wpłynie na podwyżkę cen wody. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy nie mamy takiej informacji, 

iż ma to wpłynąć na podwyżkę cen wody. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że kwota około 2,5 mln zł to znacząca kwota 

przy modernizacji, ale jeśli trzeba to wykonać i zwiększyć ilość odbiorców, to musimy to robić. 

 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

 

W trakcie trwania obrad nastąpiły trudności z połączeniem internetowym z przewodniczącym 

Komisji Budżetowo-Gospodarczej. 

 

Radna Elżbieta Niepelt powiedziała, że połączyła się telefonicznie z przewodniczącym Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej, który poinformował ją, że ma trudności z połączeniem – wyrzuca go  

z systemu, ale opinia komisji jest pozytywna. 

Pozostali członkowie Komisji Budżetowo-Gospodarczej potwierdzili, że opinia komisji jest 

pozytywna. 

 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- przeciw nie głosował żaden radny,  

- wstrzymała się od głosu 1 radna. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXVI/356/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 26 listopada 2020 r. 

w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń 

Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych będących w posiadaniu Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Szczecinku na lata 2021-2023 na terenie gminy 

Borne Sulinowo została podjęta i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
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9.7 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wprowadzenia 

zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2020 rok (dot. zwiększenia dochodów budżetu 

gminy o kwotę 555.367,52zł, zmniejszenia dochodów budżetu o kwotę 4.229.509,05zł oraz 

zmniejszenia wydatków budżetu gminy o kwotę 3.674.141,53zł). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię również 

pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zapytał Skarbnika Gminy, skąd wzięła się kwota 

zmniejszenia wydatków o 4.229.509,05zł. 

 

Skarbnik Gminy Lidia Ławrukajtis odpowiedziała, że największą pozycją jest zmniejszenie 

dotacji na świadczenia wychowawcze o 3 mln zł. Decyzja wpłynęła na początku listopada,  

a wstępna dotacja na 2020 rok to było 11,5 mln zł, natomiast z zapotrzebowań MGOPS 

składanego do województwa wynika, że wykorzystują tylko 8,5 mln zł. To było wiadome od 

początku roku, ale Wojewoda decyzję o zmniejszeniu dotacji przysłał dopiero na początku 

listopada. Inne większe kwoty to zmniejszenie dotacji na ulicę Lipową ze względu na to, że 

realizacja tej inwestycji będzie w przyszłym roku. Dotację dostaniemy w tym roku, ale przejdzie 

ona jako przychód 2021 roku. Ponadto z dochodów własnych zmniejszamy o niecałe 200 tys. zł, 

w tym ze sprzedaży mienia. 

 

Więcej głosu nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXVI/348/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 26 listopada 2020 r. 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2020 rok została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

 

Opinie Komisji Budżetowo-Gospodarczej oraz Komisji Rozwoju odnośnie analizowanych 

projektów uchwał stanowią załączniki nr 22 i nr 23 do protokołu. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 10 pn. „Interpelacje  

i zapytania radnych”. 
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Ad 10. 

 

W punkcie sesji „Interpelacje i zapytania radnych” głosu nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 11 pn. „Wolne wnioski  

i informacje”. 

 

 

Ad 11. 

 

W punkcie sesji „Wolne wnioski i informacje” głos zabrała Burmistrz Dorota Chrzanowska, która 

wyjaśniła kwestie skazanych i przyjmowania skazanych. Powiedziała, że wyznaczamy  

i wskazujemy podmioty, które są obowiązane przyjąć skazanych w celu wykonywania pracy. Nie 

ma możliwości zmuszenia sołtysa czy radnego do wyrażenia zgody i do przyjęcia takiej osoby. 

Jest jednak jedno ale, że jak nie wskażemy szerszego grona osób, które ewentualnie mogłyby 

sprawować dozór nad skazanymi i będą upoważnione do odbioru ich pracy, to w momencie gdyby 

taka osoba skazana chciała odpracować swój dług i sołtys wyrazi zgodę a my go nie wskażemy w 

tej informacji, to ta osoba nie będzie mogła w danym sołectwie pracować. Były już takie sytuacje 

na terenie gminy, że te osoby pracowały w innych sołectwach. W informacji wskazany jest też 

radny czy inne osoby, bo wynika to z doświadczenia kilku lat, kiedy te osoby odpracowywały 

swoje godziny, a sołtys np. pracuje zawodowo i nie może odebrać tej pracy, czy sprawować 

opieki. Wówczas taką osobą upoważnioną może być radny czy członek rady sołeckiej po 

uprzednim wyrażeniu zgody. W dalszej kolejności wypowiedziała się na temat projektu 

realizowanego w ramach RPO tj. „Wsparcie rozwoju usług społecznych świadczonych w interesie 

ogólnym. W rodzinie siła!”. Poinformowała, że do tego projektu zgłosiliśmy się z innymi 

gminami tj. Choszczno, Kołbaskowo. Mieszkowice i Połczyn Zdrój, ponieważ sami nie 

mielibyśmy takich możliwości, żeby samodzielnie wystartować w konkursie. Aby wniosek mógł 

zostać oceniony pozytywnie, potrzebowaliśmy bardzo dużej ilości osób. Próbowaliśmy rozmawiać 

z sąsiednimi gminami na temat wspólnego aplikowania, ale nie znaleźliśmy chętnych. Zdarzyło 

się tak, że zgłosiła się do nas Fundacja – Ośrodek Wsparcia Osób Niepełnosprawnych i 

Niesamodzielnych, która w imieniu pięciu gmin złożyła wniosek. Na 16 projektów ten wniosek 

został wysoko oceniony, jest na drugim miejscu. Cała wartość projektu to 5.227 tys. zł, kwota 

przyznanego dofinansowania to 4 mln zł. Planowany realizator projektu to Miejsko-Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej. Celem projektu jest zwiększenie dostępności do wysokiej jakości 

usług wsparcia rodziny w gminie. W ramach projektu założyliśmy sobie utworzenie placówki 

wsparcia dziennego, która powstanie w pomieszczeniach biblioteki. Ponadto będzie prowadzona 

praca z rodziną, szkoła dla rodzica, treningi, poradnictwo pedagogiczne, psychologiczne i prawne, 

zajęcia terapeutyczne dla dzieci, różnego rodzaju animacje lokalne, wydarzenia rodzinne i 

środowiskowe. Naszej gminie przypadły środki w kwocie ponad 987 tys. zł, z czego 

dofinansowanie wynosi 877 tys. zł, a wkład własny 111 tys. zł. Czas trwania projektu wynosi od 

marca 2021 r. do grudnia 2022 r. 

 

Radna Anetta Chołody nawiązując do tego, że placówka powstanie w pomieszczeniach biblioteki 

zapytała, czy myślano o dojeździe do placówki rodzin spoza miasta. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że na tym etapie nie odpowie. To nie jest tylko dla 

mieszkańców Bornego Sulinowa a dla wszystkich mieszkańców gminy. Nie potrafi w tej chwili 

odpowiedzieć, ale jeśli będą to wydarzenia, gdzie będą mogli brać udział mieszkańcy z terenu 

gminy, to być może trzeba będzie coś pomyśleć. Na razie są to cele bardzo ogólne, na których się 

skupili i nie potrafi odpowiedzieć, jak to dalej będzie wyglądało. 
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Po tym poinformowała, że po wielu latach udało się znaleźć nowego właściciela dla Domu 

Oficera. Jest po licytacji komorniczej, którą przeprowadzał Zachodniopomorski Urząd Skarbowy 

w Szczecinie. Budynek został wylicytowany za kwotę 840.000,00zł netto + podatek w wysokości 

23%. Jest szansa, że możemy odzyskać jakieś środki w tym roku. Jeśli nie, to będziemy 

informować na bieżąco. Ma nadzieję, że być może tym razem ten obiekt będzie miał szczęście do 

nowych właścicieli. Na koniec powiedziała, że chciałaby spotkać się z radnymi i przedyskutować 

prowizorium budżetowe na 2021 rok, wsłuchać się w głosy radnych i porozmawiać na ten temat. 

Chciałaby też powiedzieć co nam się udało, a czego nie udało wprowadzić do budżetu, co 

chcielibyśmy w przyszłości zmieniać i co na pewno będziemy zmieniać. Zwróciła uwagę na to, że 

nie mamy stabilizacji jeśli chodzi o przepływ informacji dotyczących pozyskiwania środków 

zewnętrznych. Pisano sporo wniosków, ale podała przykład boiska przed szkołą w Łubowie. Do 

końca marca trzeba było złożyć wniosek, natomiast do dnia dzisiejszego jest cisza. Pieniądze na to 

mamy zabezpieczone i do końca nie wiemy, nie mówiąc o funduszu rozwoju dróg 

samorządowych, czy też z wielu innych. Poinformowała również, że złożono trudny wniosek do 

Norweskiego Funduszu na termomodernizację całego budynku, w którym znajduje się Szkoła 

Podstawowa i Liceum Ogólnokształcące. Wniosek został zaakceptowany i przyjęty pod względem 

formalnym. Natomiast kiedy zostanie rozpatrzony i kiedy będą jakieś informacje, nie ma takiej 

wiadomości. Złożono też wnioski do Funduszu Inwestycji Lokalnych i również nie ma żadnych 

informacji. Jej prośba jest taka, żeby spotkać się gdzieś po 7 grudnia i porozmawiać na temat 

prowizorium budżetowego. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że skontaktuje się z radnymi i Panią Burmistrz 

w celu uzgodnienia terminu spotkania na temat prowizorium budżetowego na rok 2021. 

 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 12 pn. „Ustalenie terminu 

następnej sesji”. 

 

 

Ad 12. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że proponuje ustalić termin kolejnej sesji na 

dzień 30 grudnia 2020 r. (środa) godz. 12.00.  

 

Tematem sesji - oprócz punktów regulaminowych - będzie m.in.: 

 

1. Informacja o przebiegu prac inwestycyjnych realizowanych w ramach budżetu Gminy Borne 

Sulinowo na 2020 rok. 

2. Uchwalenie Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy 

Borne Sulinowo na rok 2021. 

3. Uchwalenie Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne Sulinowo na 2021 rok. 

4. Uchwalenie budżetu Gminy Borne Sulinowo na 2021 rok oraz zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 2021-2030. 

5. Podjęcie uchwał. 

 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 13 pn. „Zamknięcie 

sesji”. 
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Ad 13. 

 

W związku z wyczerpaniem ustalonego porządku obrad, Przewodniczący RM Mariusz Gorgol 

zamknął XXVI Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie.  

 

Sesja Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie trwała od godz. 14.34 do godz. 15.38. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokołowała: 

Marta  Sowa 


